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bezpłatny dodatek 
do „Wieści Podlaskich”

Święte relikwie cudownej dłoni świętej równej Apostołom Marii Magda-
leny i cząstki drogocennego drzewca Krzyża Pańskiego przyleciały 16 czerwca 
ze Świętej Góry Atos w Grecji. Gościły w Polsce osiem dni. 

Delegacja mnichów z relikwiami wjechała do naszego miasta 19 sierpnia 
przed godziną siedemnastą. Naprzeciw wyszła im procesja wiernych i duchow-
nych z dekanatu hajnowskiego. W ceremonii powitania uczestniczyli nie tylko 
wyznawcy prawosławia. Byli także duchowni wyznania katolickiego.

Po uroczystym powitaniu w soborze rozpoczęło się nabożeństwo cało-
nocnego czuwania  (Wsienocznoje Bdienije). Od godziny dwudziestej wierni 
modlili się w intencji Służby Zdrowia oraz chorych, cierpiących, inwalidów, w 
intencji pracowników samorządowych, banków, poczty, służb komunalnych, 
nauczycieli i pracowników oświaty oraz wszystkich pracowników miasta Haj-
nówki, a także w intencji służb mundurowych: policji, wojska, straży granicznej, 
więziennictwa, straży pożarnej, leśników i harcerzy. O godzinie 23:00 - Akafist 
zaupokojnyj. Święta Liturgia, krestnyj chod i pożegnanie relikwii odbyło się 
w środę o godzinie 5:00.

W relikwiarzu, przed którym pokłonili się wierni znajduje się lewa dłoń 
świętej oraz drzazga z krzyża Chrystusa. Prawosławni duchowni podkreślają, 
że choć dłoń jest odcięta od ciała, to zachowuje cały czas temperaturę zbliżoną 
do temperatury żywego ludzkiego organizmu. Można się o tym przekonać, 
całując relikwię.  

więcej na www.hajnowka.pl
Emilia Rynkowska

Relikwie dłoni św. Marii Magdaleny  
i cząstki drzewca Krzyża Pańskiego 

w Soborze Świętej Trójcy  
w Hajnówce

Zachęcamy Mieszkańców Hajnówki do włączenia się w proces 
ulepszenia naszej małej ojczyzny. 

Propozycje, które pozwolą wzbogacić i udoskonalić wizerunek 
Hajnówki prosimy wysyłać na 

e-mail propozycje@hajnowka.pl
Ciekawe pomysły, projekty robocze i opisy będą publikowane 

w zakładce URZĄD/ PROPOZYCJE MIESZKAŃCÓW.
Urząd Miasta Hajnówka

Dnia 01.07.2014 r. Kapituła Nagrody Samorządowej pod przewodnic-
twem Prezydenta Aleksandra Kwaśniewskiego w imieniu Stowarzyszenia 
Rzeczpospolita Obywatelska przyznała w Kategorii „Samorząd Powiatowy” 
nagrodę Staroście Hajnowskiemu Włodzimierzowi Pietroczukowi. Uroczyste 
wręczenie prestiżowego wyróżnienia odbyło się 04.09.2014 r. podczas Gali 
Nagrody Samorządowej im. Norberta Barlickiego w Krakowie. Nagroda jest 
przyznawana osobom fizycznym i prawnym związanym z samorządem tery-
torialnym za działania na rzecz wspólnot samorządowych w Polsce. Starosta 
Hajnowski jest jedynym laureatem tegorocznej edycji z Województwa Podla-
skiego. Gratulujemy Staroście Hajnowskiemu oraz wszystkim tegorocznym 
laureatom i życzymy dalszych sukcesów!

Redakcja Gazety Hajnowskiej 

Starosta Hajnowski  
Włodzimierz Pietroczuk laureatem 

Nagrody Samorządowej  
im. Norberta Barlickiego 2014

Pierwsza, powakacyjna sesja Rady Powiatu Hajnowskiego odbyła się 4 
września 2014 r. w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Hajnówce. 
Rada zapoznała się z działalnością Zarządu oraz działalnością powiatowych 
jednostek organizacyjnych, podjęła też kilka ważnych uchwał.

Obradom XXXV sesji Rady Powiatu Hajnowskiego przewodniczył Prze-
wodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego Mikołaj Michaluk. W sesji udział 
wzięli: Radni Sejmiku Województwa Podlaskiego, Sekretarz Gminy Czyże oraz 
Prezes Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Przyjazny Transport”. W trakcie sesji 
radni zapoznali się z następującymi materiałami:informacją o działalności SP 
ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji ekonomicznej SP 
ZOZ, informacją o działalności Rady Społecznej SP ZOZ, sprawozdaniem z 
działalności Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej, sprawozdaniem z działal-
ności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowalnego oraz sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej z realizacji uchwały Nr XXXIV/239/1 Powiatu Hajnow-
skiego z dnia 17 czerwca w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Hajnowskiego dotyczącego analizy skargi mieszkanki gminy Kleszczele na 
działalność starosty.Członkowie Komisji Rewizyjnej dokonali analizy i jedno-
głośnie uznali, że skarga jest bezzasadna. 

Podczas obrad Rada Powiatu podjęła uchwały w sprawach: zmian w 
budżecie, zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego 
2014 – 2023, określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014r., darowizny nieru-
chomości na rzecz Województwa Podlaskiego z przeznaczeniem pod budowę 
parkingu w ciągu drogi wojewódzkiej nr 685 o przebiegu Zabłudów - Hajnówka  
– Kleszczele oraz skargi na działalność Starosty Hajnowskiego. Z porządku 
obrad Rada Powiatu zdjęła podpunkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie 
wystąpienia z Ogólnopolskiego Stowarzyszenia „Przyjazny Transport” – zmian 
w porządku obrad dokonano większością głosów.

Miłym akcentem na tej sesji było wystąpienie Sekretarz Gminy Czyże, 
która w imieniu Rady Gminy oraz Wójta złożyła na ręce Przewodniczącego 
Rady Powiatu Hajnowskiego Mikołaja Michaluka podziękowania za owocną 
współpracę. 

Więcej informacji odnośnie interpelacji radnych oraz przebiegu sesji 
można znaleźć w Biuletynie Informacji Publicznej umieszczonego na stronie 
Starostwa Powiatowego.                                                  Katarzyna Nikołajuk

XXXV sesja  
Rady Powiatu Hajnowskiego
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Taki oto tekst- ulotka pojawił się ostatnio w naszej przestrzeni publicznej. 
Ukrywając się tchórzliwie pod formą anonimu głosiciel „prawdy o Puszczy 
Białowieskiej” chyba rozpoczął w ten sposób wyborczą kampanię samorządo-
wą. Używając opartego na góralskiej mądrości ludowej określenia prawdy ks. 
Tischnera, który mawiał, że „ Są trzy prawdy. Świenta prawda, tyż prawda 
i gówno prawda”, „prawdę o Puszczy Białowieskiej” głoszoną w tej ulotce 
zdecydowanie można zaliczyć do tej trzeciej kategorii. 

Po 1. Do powiększenia lub utworzenia nowego parku narodowego ni-
komu nie jest potrzebna zgoda starosty. Według obowiązujących jeszcze prze-
pisów prawa (art. 10 ust. 2 ustawy o ochronie przyrody) zgodę na utworzenie 
lub powiększenie parku wyrażają rady samorządów (gmin, powiatów), czy 
sejmik województwa, na terenie których park jest tworzony lub powiększany. 
W sierpniu 2010 roku w Ministerstwie Środowiska zostało zawarte między 
Ministrem Środowiska, Generalną Dyrekcją Lasów Państwowych, Regionalną 
Dyrekcją Lasów Państwowych w Białymstoku, przedstawicielem Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska, dyrektorem Białowieskiego Parku Narodowe-
go i przedstawicielami lokalnych samorządów porozumienie o powiększeniu 
Białowieskiego Parku Narodowego o powierzchnię około 20 tys. hektarów 
przez włączenie do BPN funkcjonujących w puszczy rezerwatów przyrody z 
częścią terenów przyległych o ograniczonej gospodarce leśnej i  przeznaczenia 
na cele określone przez poszczególne samorządy powiatu hajnowskiego kwoty 
70 mln złotych, pozostających w dyspozycji funduszu ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej. Takie właśnie porozumienie, uważając że jest korzystne 
dla lokalnych społeczności podpisałem- zresztą nie tylko ja. Warto tu dodać, 
iż wbrew rozpowszechnianym opiniom środki finansowe zagwarantowane 
porozumieniem były bardzo realne. Istniała formalna promesa (przyrzeczenie) 
NFOŚiGW o gwarancji przekazania środków na zadania gminne, a niektóre 
gminy wprowadziły nawet je do swoich budżetów. To porozumienie  stało 
się podstawą do sformułowania przez Ministerstwo Środowiska formalnego 
wniosku do rad gmin, rady powiatu i sejmiku województwa podlaskiego 
w sprawie podjęcia uchwał uzgadniających zmianę granic BPN. Realizując 
ustawowe procedury dwie rady gmin (Narewka, Hajnówka) w listopadzie 
2010 roku podjęły w określonym przez Ministerstwo Środowiska terminie 

negatywne uchwały w sprawie zmiany granic BPN. Gmina Białowieża nie 
zajęła formalnego stanowiska, a rada powiatu i sejmik województwa wcale 
nie podejmowały uchwał w tej sprawie. 

 Po 2. System administracji samorządowej oparty jest o partnerskie 
współdziałanie samorządów różnych szczebli bez określania wzajemnych zależ-
ności bądź podległości. Każdy szczebel samorządu (gmina, powiat, wojewódz-
two)  ma swoje określone ustawami kompetencje i je samodzielnie realizuje. 
Twierdzenie więc, że starosta może któregokolwiek z wójtów czy burmistrzów 
do czegokolwiek zmusić lub zobowiązać, jest zwykłą manipulacją. W powiecie 
hajnowskim funkcjonuje Stowarzyszenie Samorządów Euroregionu Puszcza 
Białowieska i jest to platforma uzgadniania wszelkich wspólnych stanowisk. 
Ani na forum stowarzyszenia ani w rozmowach osobistych nie wpływałem 
na któregokolwiek z przedstawicieli gmin w kwestii reorganizacji puszczań-
skich nadleśnictw. Jeśli którykolwiek z wójtów lub burmistrzów tak twierdzi 
to po prostu kłamie. W trakcie wspólnej podróży do Warszawy pokazałem 
koleżance i kolegom samorządowcom ulotkę. Żaden z nich nie potwierdził 
faktu zmuszania go do zajęcia określonego stanowiska w sprawie reorganizacji 
nadleśnictw. Nie mógł potwierdzić, bo takiego faktu nie było.

 Po 3. Organizacja pracy administracji leśnej nie leży w kompetencji 
żadnego z samorządów. Dyrekcja Lasów Państwowych nie musi pytać samo-
rządów o zgodę na likwidację, łączenie czy tworzenie nadleśnictw. Rzeczywiście 
w dniu 2 września odbyło się spotkanie wójtów gmin Narewka, Białowieża i 
Hajnówka, burmistrza miasta Hajnówka oraz starosty hajnowskiego z dyrek-
torami Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych oraz dyrektorem Regionalnej 
Dyrekcji Lasów Państwowych w Białymstoku. Spotkanie było poświęcone 
perspektywom rozwoju regionu puszczy i projektowanym działaniom  Lasów 
Państwowych na tym obszarze. Omówiono kwestię realizacji wspólnego dłu-
gofalowego programu rozwoju wspieranego ze środków funduszu leśnego. 
Dyrektor GDLP poinformował również uczestników spotkania o planowa-
nych zmianach organizacyjnych w puszczańskich nadleśnictwach. W trakcie 
prezentacji nie padły żadne propozycje dotyczące ograniczeń korzystania z 
puszczy, zakazów wchodzenia do puszczy, czy pozyskiwania runa leśnego 
i opału. Przedstawiciele samorządów wyrażając zainteresowanie realizacją 
wspólnego programu rozwoju negatywnie odnieśli się do planowanych zmian 
organizacyjnych. Konkluzją spotkania jest wspólne stwierdzenie, iż najpierw 
należy pokazać lokalnej społeczności pozytywne przykłady dobrej współpracy 
na rzecz rozwoju regionu, a później podejmować ewentualne zmiany organi-
zacyjne. Ustalono, iż rozmowy będą kontynuowane.

 Po 4. Jeśli ktoś (a nie trudno domyślić się kto) uważa, iż kolportując tego 
rodzaju bzdury, manipulując informacjami, poprawi swoją sytuację wyborczą 
to jest w głębokim błędzie. Takie anonimowe działania  świadczą nie tylko o 
braku kultury, ale też o braku podstawowego waloru, który powinien cecho-
wać każdego kandydata do funkcji publicznej - odwagi do podjęcia otwartej 
publicznej debaty.  Takie tchórzowskie metody świadczą też o braku szacunku 
dla wyborców i obrażają ich inteligencję. Dziękuję, za sugestię objęcia funkcji 
wicemarszałka. Niestety taką propozycję może złożyć tylko marszałek, chyba że 
autor ulotki już rozstrzygnął wybory rezerwując dla siebie funkcję marszałka. 
Jest jeszcze jeden bardzo prozaiczny, ale ważny powód – obiecałem wnukom, 
że będę miał więcej czasu dla nich. 

Włodzimierz Pietroczuk 
Starosta Hajnowski

DWIE PRAWDY O PUSZCZY BIAŁOWIESKIEJ

II wojna światowa rozpoczęła się 1 września 1939 r. o godz. 4.45 napaścią 
hitlerowskich Niemiec na Polskę. Niemieckie siły zbrojne, bez wypowiedzenia 
wojny, przekroczyły na całej długości granicę polsko-niemiecką, zaatakowały z 
powietrza i uderzyły od morza na polską składnicę wojskową na Westerplatte 
w porcie gdańskim. 17 września agresję na Polskę rozpoczęła Armia Czerwona. 
Tegoż samego dnia Niemcy wkroczyli do Hajnówki.

 
Walki z czołgami i piechtą III Korpusu Pancernego stoczył 3 Pułk Strzelców 
Konnych im. Stefana Czarnieckiego. Bitwa o miasto toczyła się w rejonie ul. 
Lipowej, gdzie w czasie działań zniszczone zostały trzy niemieckie czołgi. W 
walce tej śmiertelnie został ranny kapral Bolesław Bierwiaczonek, którego po-
mnik stoi na skwerku miejskim. Pod naporem przeciwnika 3 Pułk Strzelców 
Konnych wycofał się do Lipin. Miasto zostało zajęte. Kilka dni później do 
Hajnówki weszli Rosjanie.

W 75. rocznicę wybuchu II Wojny Światowej przedstawiciele samorzą-
du miejskiego Burmistrz Miasta Hajnówka - Jerzy Sirak wraz z Sekretarzem 
Miasta – Jarosławem Grygorukiem i Przewodniczącym Rady Miasta Hajnów-
ka – Jakubem Ostapczukiem złożyli kwiaty w miejscach pamięci narodowej, 
oddając tym samym hołd żołnierzom, obrońcom Ojczyzny oraz ofiarom tego 
tragicznego w dziejach narodu polskiego oraz całej ludzkości wydarzenia. 

***
Tegoż samego dnia zawyły syreny alarmowe, przypominające o tragicznym 
dla naszego kraju okresie.

Emilia Rynkowska
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gdy wierni dowiedzieli się o zamordowaniu księdza Jerzego Popiełuszki. - Wy-
buchła panika i wielki płacz. I wtedy duchowny zaprosił do modlitwy. I kiedy wszyscy 
wymawiali modlitwę „Ojcze nasz” i doszli do słów „I odpuść nam nasze winy, jako 
i my odpuszczamy naszym winowajcom” - wszyscy zamilkli – nie byli w stanie 
wymówić tych słów w swoim strasznym gniewie. Duchowny po raz drugi rozpoczął 
modlitwę. Kiedy doszedł do tych samych słów słychać było tylko płacz. Dopiero po 
trzykrotnym rozpoczęciu modlitwy wierni byli w stanie, ze łzami w oczach, 
wymówić te słowa „i my odpuszczamy naszym winowajcom”. Biskup mówił o 
tym jak trudno jest wybaczać i zapominać o złu, które zostało wyrządzone. 
Jak trudno jest pokonać w sobie nienawiść i pogardę dla drugiego człowieka. 

O czasach wojny i jej konsekwencjach mówili również poseł PiS – Krzysz-
tof Jurgiel i Burmistrz Miasta Hajnówka.  Podczas uroczystej przemowy Jerzy 
Sirak - wielokrotnie pod-
kreślił jak ważny w życiu 
każdego człowieka jest 
pokój nie tylko w kraju, 
ale i na całym świecie. 

Kolejnym punktem 
programu uroczystości 
było złożenie wieńców 
przy pomniku. 

Uroczystość zakoń-
czyła się koncertem Or-
kiestry Dętej Ochotniczej 
Straży Pożarnej pod ba-
tutą Krzysztofa Romaniuka i występem hajnowskich mażoretek, pod kierun-
kiem Marii Gierasimiuk. Nieopodal chętni poczęstowali się iście wojskowym 
jadłem - grochówką z kiełbasą. Wielką atrakcją dla małych i dużych pasjonatów 
militariów była prezentowała sprzętu wojskowego, na którym obecnie bazuje 
wojsko polskie. Jednostka 3519 Białystok, 18 pułk rozpoznawczy, pod dowódz-
twem starszego kaprala Bartosza Stojda zapoznała chętnych z obsługą sprzętu 
noktowizyjnego, granatnika przeciwpancernego, karabinów maszynowych. 
Żołnierze chwalili się również nowym plecakiem ze sprzętem medycznym i 
jednoosobowym namiotem zwanym norką.

więcej na www.hajnowka.pl
Emilia Rynkowska
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Święto Wojska Polskiego obchodzone jest 15 sierpnia na pamiątkę zwy-
cięskiej bitwy warszawskiej w 1920, stoczonej w czasie wojny polsko-bolsze-
wickiej.  Święto Sił Zbrojnych Rzeczypospolitej Polskiej wprowadzone zostało 
ustawą Sejmu z 30 lipca 1992 r. (Dz. U. z 1992 r. Nr 60, poz. 303), obowiązującą 
od 13 sierpnia 1992. Święto to przypada w dzień ustawowo wolny od pracy, 
ponieważ 15 sierpnia jest również liturgicznym świętem Wniebowzięcia Matki 

Bożej - patronki ziemi 
i jej bujnej roślinności. 

Tego dnia we 
wszystkich kościołach 
polowych w Polsce 
odbywają się uro-
czyste Msze Święte 
w intencji poległych 
na polu chwały. Na 
cmentarzach pamięć 
żołnierzy czci Apel 

Poległych, natomiast uroczyste obchody odbywają się przed Grobem Nie-
znanego Żołnierza w Warszawie. Tam też z udziałem Najwyższych Władz 
Państwowych Honorowa odprawiana jest Zmiana Warty. 

W 2014 roku Dzień Wojska Polskiego uroczyście obchodzili również 
mieszkańcy Hajnówki. Przy mogile żołnierzy Wojska Polskiego z 1920 roku (na 
ulicy Łagodnej) zebrali się przedstawiciele władz samorządowych, duchowni 
obu wyznań, radni miasta i powiatu, przedstawiciele służb mundurowych 
i Wojska Polskiego, fundatorzy i wykonawcy pomnika, a także mieszkańcy 
Hajnówki. W uroczystości wziął udział również poseł PiS – Krzysztof Jurgiel 
i generał Policji Ryszard Siewierski z małżonką.

Uroczystość rozpoczęła się wprowadzeniem warty i pocztów sztanda-
rowych Parafialnego Oddziału Akcji Katolickiej w Hajnówce i Stowarzyszenia 
Młodzieży Katolickiej w Hajnówce. Po odegraniu Hymnu  Państwowego głos 
zabrał ks. Józef Poskrobko. Proboszcz parafii Podwyższenia Krzyża Świętego 
w Hajnówce powitał zebranych gości, a także podziękował wszystkim, którzy 
przyczynili się do prac przy budowie Pomnika – Krzyża. 

Mszy polowej przewodniczył J.E. ks. bp prof. Tadeusz Pikus – Biskup 
Drohiczyński, który to dokonał również wyświęcenia pomnika - krzyża. Pod-
czas kazania biskup przytaczał wspomnienia świadka wydarzeń z 1984 roku, 

Na uroczyste obchody Święta Wojska Polskiego zaprosili Burmistrz Miasta 
Hajnówka i proboszcz parafii Podwyższenia Krzyża Świętego w Hajnówce 

Inwestycja w oświatę to kierunek priorytetowy. W tej kadencji samorządu 
w systemie szkolnictwa ponadgimnazjalnego dokonały się znaczące zmiany. 
Powiat hajnowski podjął kilka inicjatyw na rzecz poprawy systemu oświaty, 
przy czym były to działania dwutorowe, skierowane zarówno do pracowników 
oświaty jak i uczniów. 

W 2013r. Starostwo Powiatowe rozpoczęło innowacyjny w skali kraju 
projekt „Wdrożenie zmodernizowanego systemu doskonalenia nauczycieli 
w  Powiecie Hajnowskim”. Przedsięwzięcie ukierunkowane było na wsparcie 
systemu oświaty w powiecie hajnowskim, a jego nadrzędnym celem była 
poprawa jakości kształcenia. Projektem objęto 28 placówek oświatowych z 
terenu powiatu hajnowskiego: 15 szkół podstawowych, 8 gimnazjum, 2 licea, 
1 technikum i 2 przedszkola. Każda placówka dostała wsparcie dwukrotnie 
(rok szkolny 2012-2013 i rok szkolny 2013-2014) w wymiarze 31 godzin - 12 
godzin warsztatów, 9 konsultacji z ekspertami zewnętrznymi i 10 godzin 
spotkań ze Szkolnymi Organizatorami Rozwoju Edukacji (SORE). Ponadto, w 
ramach realizacji projektu uruchomiono 4 sieci współpracy i samokształcenia 
nauczycieli, gdzie nauczyciele przy wykorzystaniu w komunikacji Internetowej 
Platformy Ośrodka Rozwoju Edukacji  mogli dzielić się swoim doświadcze-
niem  i  prezentować  dobre  praktyki. Dwuletni projekt dobiegł już końca. 
Dwa lata pracy pozwoliły rozwinąć  wiedzę  i  umiejętności  nauczycieli. Nie 
ma wątpliwości, że był to jeden z najbardziej wartościowych projektów sferze 
edukacji, których realizacji podjął się powiat, jednak nie jedyny. W tym roku 
powiat zakończył realizację projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfro-
wemu w Powiecie Hajnowskim”, w ramach którego uczniowie oraz osoby 
niepełnosprawne zagrożone wykluczeniem cyfrowym otrzymały darmowe 
laptopy z dostępem do internetu. Ponadto, dzięki oszczędnościom uzyskanym 
w projekcie hajnowskie szkoły ponadgimnazjalne oraz placówki opiekuńczo - 
wychowawcze otrzymały łącznie 45 komputerów.

 W celu zapewnienia coraz lepszych warunków nauczania szkoły stale 
wymieniają i unowocześniają sprzęt i pomoce naukowe, przygotowują także 
ciekawe oferty zajęć pozalekcyjnych. Przy wsparciu samorządu aktywnie po-
zyskiwane są fundusze unijne na te cele. Powiatowe placówki uczestniczą w 
wielu projektach takich jak np. Czas na staż, Comenius czy Szkoła Kluczowych 
Kompetencji. Cały czas udoskonalana jest również oferta edukacyjna. Wycho-

dząc naprzeciw potrzebom lokalnego rynku pracy oraz zainteresowaniom 
uczniów, samorząd podjął wysiłki mające na celu ułatwianie młodym ludziom 
start w przyszłym życiu zawodowym. W tym celu w Technikum przy Zespole 
Szkół Zawodowych otwarto nowe kierunki kształcenia m.in. technik budow-
nictwa, technik żywienia i usług gastronomicznych, zaś w Zasadniczej Szkole 
Zawodowej – monter zabudowy i robót wykończeniowych w budownictwie; 
kierunki te cieszą się z roku na rok coraz większym zainteresowaniem. Szkoły 
stwarzają również szansę na zdobycie przez uczniów doświadczenia zawodo-
wego – dzięki współpracy z pracodawcami z branży budowlanej i turystycznej, 
młodzi ludzie odbywają praktykę w przedsiębiorstwach, zaś najlepsi mają 
możliwość wyjazdu na wakacjach do pracy za granicę. Ponadto, uwzględnia-
jąc prośby rodziców podpisane zostało porozumienie z Burmistrzem Miasta 
Hajnówka, na mocy którego uruchomione zostało Gimnazjum przy Zespole 
Szkół Ogólnokształcącym w Hajnówce.

Udoskonalanie systemu kształcenia to nie jedyne działania powiatu na 
rzecz oświaty. W ostatnich latach samorząd zatroszczył się o stan techniczny 
budynków szkoły. Dokończona termomodernizacja wraz z podłączeniem 
warsztatów zawodowych do miejskiego systemu grzewczego w Zespole Szkół 
Zawodowych, wymiana węzła cieplnego doprowadzenie ciepłej wody do ła-
zienek oraz termomodernizacja Zespołu Szkół Ogólnokształcących oraz wyre-
montowany dach nad salą gimnastyczną w Zespole Szkół z Dodatkową Nauką 
Języka Białoruskiego w Hajnówce - są tego przykładem. Ponadto, w 2012 r. 
utworzony został Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy, umiejscowiony 
w budynku byłego internetu przy Zespole Szkół Zawodowych. Budynek został 
wyremontowany i wyposażony we wszystkie niezbędne sprzęty i pomoce 
naukowe w ramach projektu „Modernizacja infrastruktury dydaktycznej dla 
potrzeb polsko – białoruskiej współpracy na rzecz osób niepełnosprawnych” 
ze środków Programu Współpracy Transgranicznej Polska – Białoruś- Ukraina 
2007-2013. 

 Wysiłek, jaki wkłada samorząd oraz podległe mu placówki w rozwój 
oświaty przynosi wymierne efekty. Uczniowie szkół osiągają  wysokie wyniki 
w nauce, wielu z nich osiąga też znaczące efekty w olimpiadach i konkursach 
na szczeblach wojewódzkich i krajowych. W trosce o rozwój uzdolnionych 
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W dniach 14-17 sierpnia Jurbarkas - nasze partnerskie miasto na Litwie 
– świętowało 755-tą rocznicę urodzin. Z okazji jubileuszu zaplanowano wiele 
atrakcji, m.in. koncerty, wystawy prac lokalnych artystów, prezentacje twór-
czości ludowej, zawody konne. Podczas jednego z koncertów na malowniczo 
umiejscowionej nad rzeką Niemen scenie zaprezentował się również hajnowski 
Zespół Tańca Ludowego Przepiórka. Jedną z głównych atrakcji był musical 
„Notre Dame”, który został wystawiony w miejskim amfiteatrze.

W uroczystościach uczestniczyli zaproszeni goście, w tym pani Dalia 
Grybauskaite – prezydent Litwy oraz delegacje ze wszystkich miast partnerskich 
Jurbarkas (z Łotwy, Polski, Niemiec, Szwecji, Rosji). Hajnówkę reprezentowali 
przedstawiciele Rady Miasta Hajnówka i Urzędu Miasta Hajnówka.

Barbara Dmitruk

Wakacje zleciały w okamgnieniu. Przez ostatnie tygodnie sklepowe półki 
uginały się od artykułów szkolnych. Rodzice kupowali podręczniki, zeszyty, torni-
stry, piórniki i przybory szkolne. Zakupowy szał sygnalizował, iż rozpoczęcie roku 
szkolnego zbliża się wielkimi krokami. 

Jak to zwykle bywa – niektórzy uczniowie czekali na ponowne spotkanie w 
szkolnej ławie, inni, ze łzą w oku żegnali wakacyjną labę. Dla rodziców to również 
koniec wakacji. Przez kolejne dziesięć miesięcy będą co rano „walczyć” ze śpiochami, 
przeżywać każdą złą ocenę i sprawdzać prace domowe swoich pociech – szczególnie 
tych najmłodszych.

O godzinie 9:00 
we wszystkich szkołach 
zabrzmiał, pierwszy w 
tym roku szkolnym, 
dzwonek. 1 września 
na szkolnych placach 
spotkały się dzieci, 
młodzież, ich rodzice, 
nauczyciele, dyrekcja 
szkolna i zaproszeni 
goście: przedstawiciele Urzędu Miasta Hajnówka, jednostek samorządowych, ducho-
wieństwa, a także policji.

Dyrekcja, jak co roku, poprosiła o poszanowanie dobrego imienia szkoły, o dba-
nie o sprzęt, sale i teren szkolny. Przedstawiciele policji prosili o rozwagę i zachowanie 
bezpieczeństwa przede wszystkim w drodze do szkoły, jak też podczas przerw.

Szczególnie ciepło, w progach szkół, witani byli najmłodsi uczniowie. Podczas 
rozpoczęcia roku szkolnego pierwszoklasiści niektórych placówek złożyli ślubowanie. 

- W roku  szkolnym 2014/2015 naukę rozpoczęło 252 pierwszoklasistów, z czego 93 
– to dzieci sześcioletnie (82 dzieci urodzonych od 1 stycznia do 30 czerwca 2008 r. oraz 11 
dzieci urodzonych od 1 lipca do 31  grudnia 2008r.) -  informuje Jolanta Stefaniuk z Referatu 
Zespołu Oświaty, Kultury i Sportu. - W związku z pojawieniem się sześciolatków w szkołach 
dokonano w naszych placówkach wielu remontów ze środków własnych szkół i Miasta Hajnówka. 
Szkoły wyposażono place zabaw. Doposażono też świetlice, na co dodatkowe środki w wysokości 
84.385,00 zł pozyskano z Ministerstwa Edukacji Narodowej. 

Emilia Rynkowska

Po raz trzeci mieszkańcy Hajnówki spotkali się, by wspólnie skonsultować 
„Strategię zrównoważonego rozwoju powiatu hajnowskiego na lata 2015-2020”. Prace 
nad tym priorytetowym dla rozwoju powiatu dokumentem powoli dobiegają końca.

W sali konferencyjnej MOPS w Hajnówce, 21.08.2014r. odbyło się trzecie, 
przedostatnie spotkanie poświęcone budowie strategii rozwoju powiatu. W spotkaniu 
brali udział przedstawiciele samorządu: Starosta Hajnowski Włodzimierz Pietroczuk, 
Burmistrz Miasta Hajnówka Jerzy Sirak oraz Wójt Gminy Hajnówka Olga Rygorowicz, 
przedstawiciele stowarzyszeń, pracownicy samorządowi a także mieszkańcy. Podczas 
zebrania przedstawiciele Dolnośląskiego Centrum Rozwoju Lokalnego we Wrocławiu 
(Wykonawcy strategii) przedstawili dotychczasowe efekty swojej pracy. Szczegółowo 
omówione zostały i przedyskutowane: wizja oraz misja, cele strategiczne oraz cele opera-
cyjne dla poszczególnych obszarów analizy (przyrodniczego, społecznego, gospodarcze-
go, instytucjonalnego, przestrzennego). Wszystkie z nich oraz zadania zaproponowane w 
ramach danego działania poddano wnikliwej dyskusji. Uczestnicy konsultacji zgłaszali 
swoje sugestie, które powinny zostać uwzględnione w opracowaniu. Wśród postulatów 
zgłoszonych przez uczestników dyskusji znalazły się m.in. budowa małych zbiorników 
retencyjnych, odniesienie do kwestii procesu scalenia gruntów, wyeksponowanie celu 
strategicznego jakim jest „Poprawa klimatu dla biznesu”. Postępy z prac nad strategią 
można śledzić na stronie www.puszczailudzie.pl. Spotkanie, na którym zostanie za-
prezentowany projekt strategii odbędzie się 24.09 br. o godzinie 18.00 w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego. Beneficjentami „Strategii 
zrównoważonego rozwoju powiatu hajnowskiego na lata 2015-2020” będziemy my - 
wszyscy mieszkańcy regionu Puszczy Białowieskiej. Stąd ważne jest, by wziąć udział 
w procesie jej tworzenia. 

Katarzyna Nikołajuk
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Inauguracja roku szkolnego 2014/2015

uczniów Rada Powiatu Hajnowskiego w 2007r. utworzyła Powiatowy Fun-
dusz Stypendialny im. prof. Simony Kossak. W ramach Funduszu uczniowie 
hajnowskich szkół ponadgimnazjalnych, którzy osiągają wysokie wyniki w 
nauce, mogą starać się o uzyskanie stypendium. Pomoc w wysokości 200 zł 
przyznawana jest na czas trwania roku szkolnego, obejmującego 10 miesięcy. 
W roku szkolnym stypendium przyznane zostało 56 uczniom – dla porównania 
w roku ubiegłym liczba stypendystów wyniosła 42, zaś w 2011- 27. Tendencja 
wzrostowa jest również miernikiem pozytywnych zmian, jakie zaszły w haj-
nowskich szkołach w zakresie zwiększenia poziomu nauczania. 

Obszar oświaty nie jest łatwym zadaniem do realizacji. Dziedziny, 
których podstawą jest współpraca z człowiekiem, wymagają innowacyjnych 
rozwiązań oraz dużego zaangażowania. Wielość inicjatyw podjętych przez 
samorząd powiatowy daje szansę na dalszy rozwój systemu kształcenia. 

Katarzyna Nikołajuk
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Jurbarkas świętuje 755-lecie

Podlaskie Koncerty Organowe rozpoczęły się  6 lipca. W tym roku za-
planowano 21 koncertów w czterech miastach: w Hajnówce, w Białymstoku, 
w Białowieży i w Suwałkach. Hajnowskie koncerty odbywają się w kościele 
pw. Podwyższenia Krzyża Świętego. 

W Pierwszą niedzielę lipca zaszczycili 
nas swoją obecnością Lise-Lotte Kristensen 
(Dania) – organy i białostoczanin Jakub Ko-
towicz – wibrafon.

Drugi lipcowy koncert należał do Ir-
landczyka Raymonda O’Donnell, który zagrał 
utwory Franza Schidta, Johanna Sebastiana 
Bacha i Felixa Mendelssohna. 

Kolejny koncert przypadł 3 sierpnia. 
Wieczór należał do małżeństwa z Bydgosz-
czy. Przy organach zasiadł  Radosław Marzec, 
natomiast na wiolonczeli grała pani Renata 
Marzec.

Ostatni w tym roku koncert zaplano-
wano na 17 sierpnia. Wystąpili białostoccy muzycy: Krystyna Gołaszewska (flet) 
oraz Dyrektor i Koordynator Podlaskich Koncertów - Józef Kotowicz (organy).

ORGANIZATOR:
Hajnowska Fundacja Muzyki Kameralnej i Organowej

Emilia Rynkowska

Koncerty Muzyki Organowej  
i Kameralnej, czasem nawet filmowej ...

III spotkanie konsultacyjne 
w sprawie budowy strategii już za nami


